

Title (en)

DEVICE AND METHOD FOR TRANSPORTING A COIL

Title (de)

TRANSPORTVORRICHTUNG UND VERFAHREN ZUM TRANSPORTIEREN EINES COILS

Title (fr)

APPAREIL ET MÉTHODE DE TRANSPORT D'UNE BOBINE

Publication

**EP 3366381 A1 20180829 (DE)**

Application

**EP 17157294 A 20170222**

Priority

EP 17157294 A 20170222

Abstract (en)

[origin: WO2018153982A1] The invention relates to a transport device (2, 50, 56, 88) for transporting a coil (4), comprising a coil transport cart (6) having a chassis (8) and having a coil support (10), which is height-adjustable relative to the chassis (8). In order to enable secure transport of the coil (4), according to the invention, the transport device (2, 50, 56, 88) has a movable fastening device (12) having a clamping unit (22) for pressing the coil (4) to be transported against the coil support (10), the clamping unit (22) being height-adjustable relative to the coil support (10) and being able to be at least partly inserted into a coil eye (42) of the coil (4), and the fastening device (12) being fastened to the coil support (10) or to the chassis (8) of the coil transport cart (6), and the coil support (10) having a cut-out (40), into which the clamping unit (22) can be at least partly lowered. The invention further relates to a use of such a transport device (2, 50, 56, 88), to a coil-processing system (70, 118) having such a transport device (2, 50, 56, 88), and to a method for transporting a coil (4).

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Transportvorrichtung (2, 50, 56, 88) zum Transportieren eines Coils (4), aufweisend einen Coiltransportwagen (6) mit einem Fahrgestell (8) und einer Coilauflage (10), welche gegenüber dem Fahrgestell (8) höhenverstellbar ist. Um einen sicheren Transport des Coils (4) zu ermöglichen, wird vorgeschlagen, dass die Transportvorrichtung (2, 50, 56, 88) eine verfahrbare Fixievorrichtung (12) mit einer Klemmeinheit (22) zum Anpressen des zu transportierenden Coils (4) gegen die Coilauflage (10) aufweist, wobei die Klemmeinheit (22) gegenüber der Coilauflage (10) höhenverstellbar ist und zumindest teilweise in ein Coilauge (42) des Coils (4) einführbar ist. Darüber hinaus betrifft die Erfindung eine Verwendung einer solchen Transportvorrichtung (2, 50, 56, 88), eine Coilverarbeitungsanlage (70, 118) mit einer solchen Transportvorrichtung (2, 50, 56, 88) sowie ein Verfahren zum Transportieren eines Coils (4).

IPC 8 full level

**B21C 47/24** (2006.01)

CPC (source: EP RU US)

**B21C 47/24** (2013.01 - EP RU US)

Citation (search report)

- [XAYI] DE 102011080410 A1 20120614 - SMS SIEMAG AG [DE]
- [YA] JP H0788551 A 19950404 - NIPPON STEEL CORP
- [A] JP 2011020761 A 20110203 - MITSUBISHI HITACHI METALS
- [A] JP S54152134 U 19791023
- [A] JP H0385106 U 19910828
- [A] JP H0725525 A 19950127 - NIPPON STEEL CORP, et al
- [A] JP H03193215 A 19910823 - KAWASAKI STEEL CO
- [A] JP 2007044747 A 20070222 - NIPPON STEEL CORP

Cited by

EP4067274A1; WO2022207401A1

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

**EP 3366381 A1 20180829**; CN 110300634 A 20191001; CN 110300634 B 20210525; EP 3585529 A1 20200101; EP 3585529 B1 20230405; JP 2020508876 A 20200326; JP 6855591 B2 20210407; MX 2019009892 A 20191015; RU 2019126630 A 20210323; RU 2019126630 A3 20210601; RU 2752617 C2 20210729; US 11273480 B2 20220315; US 2020230676 A1 20200723; WO 2018153982 A1 20180830

DOCDB simple family (application)

**EP 17157294 A 20170222**; CN 201880013460 A 20180222; EP 18705420 A 20180222; EP 2018054378 W 20180222; JP 2019545765 A 20180222; MX 2019009892 A 20180222; RU 2019126630 A 20180222; US 201816483173 A 20180222